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1. Procedure

Het verzoekschrift over de vergoeding voor opvang van zwerfkonijnen (verzoek-
schrift nr. 11 (2021-22)) werd ingediend op 10 november 2021. Op 8 december 
2021 werd het ontvankelijk verklaard en voor verdere behandeling verwezen naar 
de Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en Dierenwelzijn. 

De commissie behandelde het verzoekschrift een eerste maal op 12 januari 2022 
en besliste om een reactie te vragen op dit verzoekschrift aan Ben Weyts, Vlaams 
minister van Dierenwelzijn. De minister bezorgde bij brief van 10 februari 2022 een 
antwoord op het verzoekschrift (zie bijlage). De commissie besprak het verzoek-
schrift en het antwoord van de minister op 16 februari en kwam tot een conclusie 
op 23 maart 2022. 

(De vergaderingen van 12 januari en 16 februari 2022 werden als videoconferentie 
georganiseerd, de vergadering van 23 maart 2022 was een hybride vergadering.)

2. Korte inhoud

De Dierenwelzijnswet bepaalt in artikel 9 dat iedereen die een verloren of zwer-
vend dier opvangt, verplicht is om dit binnen vier dagen toe te vertrouwen aan het 
gemeentebestuur. In die zin is het dus aangeraden dat een gemeente een overeen-
komst aangaat met een konijnenasiel. Dit is echter momenteel nog geen wettelijke 
verplichting voor het gemeentebestuur. In de gemeente Zandhoven rijst het pro-
bleem dat het gemeentebestuur geen oplossing heeft voor zwerfkonijnen die bij 
het konijnenasiel worden binnengebracht. Het gemeentebestuur staat er niet voor 
open om een contract af te sluiten.

Bij het VOC (Vlaams opvangcentrum voor vogels en wilde dieren) kunnen de 
konijnen niet terecht, want zij vangen enkel wilde dieren op, en het honden- en 
kattenasiel vangt geen konijnen op. De gemeente stuurt mensen met gevonden 
konijnen door naar het konijnenasiel. In dit geval wordt het konijnenasiel wel 
opgezadeld met de kosten voor de verzorging van de konijnen, maar kan het de 
gemaakte kosten niet terugvorderen van de gemeente, omdat het dier niet uit-
drukkelijk door de gemeente aan het konijnenasiel werd toevertrouwd. 

Het is dus aangeraden dat er een wet komt met prijsafspraken over het toevertrou-
wen van zwerfkonijnen aan konijnenopvang. Dat geeft zowel het gemeentebestuur 
als de konijnenopvang rechtszekerheid zodat niemand voor voldongen feiten wordt 
geplaatst. De verzoeker verduidelijkt in haar verzoekschrift drie mogelijke manie-
ren van vergoeding.

3. Bespreking (vergadering van 16 februari 2022)

Voorzitter Els Ampe vraagt of de commissieleden instemmen met het antwoord dat 
de minister op hun vraag heeft bezorgd op 10 februari 2022 (zie bijlage).

Els Sterckx antwoordt dat de Vlaams Belangfractie niet akkoord gaat met het ant-
woord van de minister dat nogal kort door de bocht gaat. Hij antwoordt dat men 
niet kan verwachten dat de gemeenten contracten afsluiten met opvangcentra voor 
alle mogelijke diersoorten. Dat impliceert dat hij voor bepaalde diersoorten wel 
wil dat er contracten worden afgesloten en voor andere niet. Els Sterckx vindt dat 
alle verloren, zwervende of achtergelaten dieren opgevangen moeten worden. De 
gemeenten zijn daar verantwoordelijk voor en moeten daarvoor contracten afslui-
ten. 

Voorts zegt de minister dat de verzoeker aan het betrokken lokale bestuur moet 
laten weten dat ze niet langer dieren vanuit die gemeente zal opvangen en hen 
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moet vragen geen inwoners meer naar haar door te sturen. Wie zal die konijnen 
dan wel opvangen? De verzoeker geeft zelf aan dat er nergens anders opvang 
is. Het VOC kan ze niet opvangen. Laten we die dieren dan gewoon aan hun lot 
over? Dat is eigenlijk wat de minister zegt. De spreker vindt dat Vlaanderen bij de 
gemeenten moet aandringen dat ze zich moeten aansluiten bij erkende opvang-
systemen en daarvoor eventueel een bijdrage moeten betalen. De minister heeft 
ervoor geijverd dat er in alle gemeenten een schepen voor Dierenwelzijn is. Maar 
om de dieren op te vangen schuift hij de verantwoordelijkheid van zich af. De com-
missie moet zich buigen over die leemte in de regelgeving. Er worden wel dieren 
opgevangen die door de dienst Dierenwelzijn worden geplaatst. Als de eigenaar 
afstand doet van zijn dier moet hij een bedrag betalen om tegemoet te komen in 
de kosten voor opvang. Maar in dit geval zou het volstaan dat de gemeenten niet 
tussenkomen en dat de opvangcentra de dieren weigeren. De minister antwoordt 
niet wat er dan met die dieren moet gebeuren.

Allessia Claes sluit zich wel aan bij het antwoord van de minister.

4. Conclusie (vergadering van 23 maart 2022) 

Voorzitter Els Ampe stelt voor dat de commissie zich aansluit bij het antwoord van 
minister Ben Weyts.

Els Sterckx herhaalt (zie bespreking op 16 februari 2022) dat het antwoord van de 
minister niet voldoet voor haar fractie. 

Allessia Claes herhaalt op haar beurt dat de N-VA-fractie zich wel kan vinden in het 
antwoord van minister Ben Weyts.

De voorzitter legt het voorstel om zich aan te sluiten bij het antwoord van de minister 
ter stemming voor. Dit voorstel wordt aangenomen met 6 stemmen voor en 3 tegen. 

Els AMPE,
voorzitter

Els STERCKX,
verslaggever
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BIJLAGE:

Antwoord van minister Ben Weyts op het verzoekschrift



8 1209 (2021-2022) – Nr. 1

Vlaams Parlement



1209 (2021-2022) – Nr. 1 9

Vlaams ParlementVlaams Parlement

Vlaamse 
Regering 

Kabinet van de Viceminister-president 
van de Vlaamse Regering en Vlaams 
minister van Onderwijs, Sport, 
DierenwelzUn en Vlaamse Rand 
Koolstraat 35 

Vlaams Parlement 
Commissie voor Brussel en de Vlaamse Rand en 

Dierenwelzijn 
T a v mevrouw Lut Moulaert 
Com m IssIesecretaris 
Leuvenseweg 86 

1000 BRUSSEL 
T 02 552 67 00 
kabinet weyts@vlaanderen be 
www.vlaanderen.be 

1000 Brussel 

uw bericht van uw kenmerk 

vragen naar/ e-mail 
Kabinet weyts@vlaanderen be 

ons kenmerk 

telefoonnummer 
02 552 67 00 

bijlagen 

datum 

1 O FEB. 2022 

Betreft' Verzoekschrift nr. 11 (2021-22) over de vergoeding voor opvang van 
zwerfkoniJnen 

Geachte mevrouw Moulaert. 

U bezorgde mij een verzoekschrift van , •an 10 
november 2021 over de vergoeding voor opvang van zwerfkoniJnen 

Gelieve hierbij mijn opmerkingen te vinden bij hogergenoemd verzoekschrift: 

Artikel 9 van de dierenwelzijnswet voorziet inderdaad dat steden en 
gemeenten verantwoordelijk zijn om de opvang van verloren, zwervende en 
achtergelaten dieren voor hun grondgebied te organiseren. De meeste lokale 
besturen kiezen ervoor om daarvoor een contract af te sluiten met een asiel 
en daarvoor een vergoeding te betalen. 

Hoewel de verantwoordelûkheid van de gemeenten alle verloren, zwervende 
en achtergelaten cireren betreft, is het niet realistisch om te verwachten dat zij 
voor alle mogelijke diersoorten, van muis tot paard en alles daartussen, 
contracten afsluiten met opvangcentra. Het is aan de gemeente om, op basis 
van de opvangnood op haar grondgebied, te evalueren of een contract is 
aangewezen of niet. De gemeente heeft de vrijheid om zelf, in overleg met het 
asiel, te bepalen welke vorm dit contract aanneemt. welke diersoorten dit dekt 
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en hoe de eventuele vergoeding geregeld wordt (gebaseerd op het aantal inwoners van de gemeente, een 

forfaitair bedrag, een bedrag a rato van het aantal opgevangen dieren uit die gemeente, ... !. 

stelt en illustreert geen aanspraak te kunnen maken op de financiële ondersteuning 

van de gemeente vvaJr ze gevestigd is en vraagt om de lokale besturen decretaal te verplichten voor 

konijnen een vergoeding te betalen. Ze vermeldt hierbij dat haar gemeente mensen die afstand willen 

doen van hun konijn naar haar asiel doorverwijst. 

Ik begrijp haar ontevredenheid over deze handelswijze. maar het is niet aan de Vlaamse overheid om te 

bepalen hoe de lokale besturen hun budgetten moeten besteden. Wel kunnen we stellen dat 

aan het betrokken gemeentebestuur / de betrokken besturen kan laten weten dat ze niet 

langer dieren vanuit die gemeente zal opvangen en hen verzoekt om geen inwoners meer naar haar door 

te sturen. 

Ik hoop dat dit een voldoende antwoord biedt op het verzoekschrift. 

Met vriendelijke groeten. 

) 
Ben Weyts, 
Vlaams minister van onderwijs. Spor • Dierenwelzijn en Vlaamse rand 

/ 


